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Vraag om uitleg vanwege de heer Gilles Verstraeten aan de heer Sven Gatz, collegelid 
bevoegd voor Onderwijs en Scholenbouw 
 
Onderwerp: De uitspraken van de burgemeester van de Stad Brussel over het 
Nederlandstalig onderwijs 
___________________________________________________________________________ 
 
Geacht collegelid, 
 
In een interview met Bruzz op 15 maart ll. vraagt burgemeester van de Stad Brussel Philippe 
Close Vlaanderen om meer te investeren in het Brussels Nederlandstalig onderwijs en sneller 
nieuwe scholen te openen. Zo niet, gaan de Franstaligen zich volgens de burgemeester eerder 
op het Engels richten. Tegelijkertijd erkent hij dat het Franstalig onderwijs er niet in slaagt 
Nederlands te onderwijzen, doordat de Franstalige leerkrachten zelf onvoldoende goed 
Nederlands praten. Opmerkelijke uitspraken, waar we toch even bij moeten stilstaan. 
 
Uit de februaritelling blijkt dat het aantal leerlingen in het Nederlandstalig onderwijs in Brussel 
voor het eerst hoger ligt dan 51.000. Dat is een groei van 2,8 procent in vergelijking met vorig 
schooljaar. Het aantal leerlingen stijgt niet enkel in absolute aantallen, maar ook het aandeel 
van het Nederlandstalig onderwijs in het gewest blijft (licht) stijgen. Dit succes bewijst de 
kwaliteit van onze scholen. Tegelijkertijd weten we dat de grote vraag naar extra plaatsen in 
het Nederlandstalig onderwijs ook te wijten is aan de lagere kwaliteit van het Franstalig 
onderwijs door jarenlange onderfinanciering. Burgemeester Close benadrukt terecht het 
gebrekkige Nederlands van de leerkrachten in van het Franstalig onderwijs, maar rept met geen 
woord over de structurele en financiële problemen van dat Franstalig onderwijs.  
 
De Vlaamse regering en de VGC blijven jaarlijks miljoenen investeren in het Brussels 
Nederlandstalig onderwijs en nemen hun verantwoordelijkheid. Maar alleen naar Vlaanderen 
kijken om in de nood aan meer Nederlandstalig onderwijs te voorzien is gemakkelijk. Ook de 
gemeenten hebben hun verantwoordelijkheid als facilitator én als inrichtende macht van het 
onderwijs in Brussel. Het blijft een spijtige vaststelling dat zeven van de negentien gemeenten 
geen Nederlandstalig basisonderwijs aanbieden, zeker gezien de toegenomen populariteit 
ervan. Stellen dat Franstaligen zonder meer investeringen van Vlaanderen in het 
Nederlandstalig onderwijs voor het Engels zullen kiezen, voelt eerlijk gezegd een beetje als 
chantage aan.  
 
Daarom had ik graag volgende vragen gesteld: 
 
- Wat vindt u van de uitspraken van Brussels burgemeester Philippe Close? 
 
- Krijgt de VGC ook van andere gemeenten de vraag om meer te investeren in het 
Nederlandstalig onderwijs in hun gemeente? 
 
- Hebt u overlegd met Brussels burgemeester Philippe Close of de schepenen van onderwijs 
van de Stad Brussel over het versterken van het taalonderwijs Nederlands in de 
gemeentescholen van Brussel-Stad? Zo ja, welke pistes zijn daar uit naar voor gekomen? 
 



- Hebt u ook een dergelijk overleg met de schepenen van onderwijs van andere gemeenten, of 
plant u een dergelijk overleg om mogelijke pistes te bestuderen? 
 
- Bestaan er reeds mogelijkheden voor gemeenten die inrichtende macht zijn van zowel 
Nederlandstalige als Franstalige scholen om binnen hun gemeentelijk onderwijs leerkrachten 
gemakkelijk uit te wisselen of in verschillende scholen in te zetten? Is dit een piste die 
bestudeerd wordt? 
 
- Kan u toelichten wat de demografische evolutie in Brussel ons kan leren over de noodzaak 
van bijkomende schoolplaatsen in het Brussels onderwijs? Begint deze af te vlakken? Schept 
dit mogelijkheden voor het Nederlandstalig onderwijs om op termijn sneller een groter deel van 
de capaciteit van het Brussels leerplichtonderwijs voor zijn rekening te nemen? Hoeveel 
schoolplaatsen hebben we over de komende jaren nog nodig om de demografische 
voorspellingen bij te benen? 
 
Hartelijk dank voor uw antwoorden! 
 
Met de meeste hoogachting,  
 
 
Gilles Verstraeten 
 


